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Liebe Mitglieder , Beste Leden, 

 

Vor Ihnen liegt wieder eine schöne NieuwsQuelle. 

In dieser NieuwsQuelle sehen Sie Pläne der Stadt Stadtlohn zum Thema „Die Berkel, 

Leben mit dem Fluss!“ Im November 2014 hat die Regional 2016 entschieden, dass 

die Pläne ausgeführt werden können. Herzlichen Glückwunsch Stadtlohn! Sie lesen 

auch einen Bericht über die Berkelexcursion, die wir am 25.10.2014 gehabt haben. 

Der Bus für die Excursion wurde auch dieses Jahr wieder von der GMB BioEnergie 

Zutphen B.V. bezahlt. Danke sehr! 

Sie finden weiter interessante Informationen über einen innovativen Betrieb. 

Das Jahr ist fast wieder zu Ende und wir schauen schon mal auf das Jahr 2015. 

Es gibt nämlich schon ein paar wichtige Termine: 

Am 18. März  werden die Vorstandmitglieder für die Wasserschaft Rijn und Ijssel 

gewählt. Als Verein der Berkelfreunde geben wir wieder die Möglichkeit daran teilzu-

nehmen. Wir wünschen Leiter Tonni Wormgoor und den anderen Kandidaten viel 

Erfolg. In der nächsten NieuwsQuelle werden wir darüber berichten. 

Am 15. April wird die 6. Berkelkonferenz im Rathaus der Gemeinde Lochem stattfin-

den. Auch hierüber werden wir in der nächsten NieuwsQuelle berichten. 

Ich wünsche Ihnen allen frohe Weihnachten und einen guten 

Rutsch ins neue Jahr. 

 

 Marja Schulenberg-v.d. Werf 

 Vorsitzende der Verein Freunde der 3.. Berkelkompanie 

 

Voor u ligt weer een fraaie NieuwsQuelle. 

In deze NieuwsQuelle ziet u het tweede verhaal over de plannen 

van Stadt Stadtlohn: “Die Berkel. Leben mit dem Fluss!” In no-

vember 2014 heeft de Regionale 2016 besloten dat de plannen 

kunnen worden uitgevoerd. Stadtlohn gefeliciteerd! 

Daarnaast leest u over de mooie en interessante excursie die we op 25 oktober 2014 

hebben gehouden. De bus voor deze excursie is opnieuw gesponsord door GMB     

BioEnergie Zutphen B.V.. Dank daarvoor! Verderop vindt u in deze NieuwsQuelle 

informatie over dit innovatieve bedrijf.  

Het jaar is weer bijna ten einde en voor 2015 zijn al enkele belangrijke data bekend:  

Op 18 maart worden de waterschapsverkiezingen gehouden, wat ons betreft voor 

Waterschap Rijn en IJssel. Als Ver. Vrienden van de 3e Berkelcompagnie 

hebben we opnieuw medewerking verleend om de Vrienden van de Berkel 

deel te laten nemen. We wensen lijsttrekker Tonni Wormgoor en de overige 

kandidaten veel succes. In de volgende NieuwsQuelle zullen we hier uitge-

breid op terugkomen. 

Op 15 april zal de 6e Berkelconferentie van St. 3e Berkelcompagnie plaatsvinden 

in het gemeentehuis van Lochem. Ook daarover zult u volgend jaar meer 

kunnen lezen. 

Graag wens ik u allen fijne Kerstdagen en een goed 2015 toe!  

 

   Marja Schulenberg-v.d. Werf, 

   Voorzitter van de Vrienden van de 3e Berkelcompagnie 
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Naast de herinrichting van de oeverpromenade is het vinden 

van een nieuwe bestemming voor de zo geheten 

“Berkelwatermolen” de tweede uitdaging van het rivierprojekt 

van Stadtlohn. 

Nu nog in gebruik voor de productie van veevoeder moet het 

gebouw met zijn dominante plaats tussen de Berkel en de bin-

nenstad, de Europafietsweg en de belangrijke doorgaande weg 

een sleutelpositie krijgen in het nieuwe stadsgezicht. 

Er is een haalbaarheids onderzoek gedaan naar de toekomstige 

bestemming van de molen. Daaruit zijn naar voren gekomen: 

een podium voor (klein-)kunst, een plek voor conferenties, 

kantoren, plaats voor city marketing en tentoonstellingsruim-

tes. Met als belangrijk doel, het bevorderen van 

vakmanschap en het wekken van belangstelling 

voor beroepen waar vakbekwaamheid voor no-

dig is bij kinderen en jongeren. Op dit moment 

is een zoektocht gaande naar plaatselijke 

“trekkers”. Belangstellenden en mensen die mee 

willen werken. En daar is al veel belangstelling 

voor. In dit kader is de Berkelmolen en de mo-

gelijkheden tijdens onder andere een ontbijt van 

Stadtlohnse ondernemers onder hun aandacht 

gebracht. 

De volgende stappen zullen zijn: de verdere uitwerking en de 

afronding van de haalbaarheidsstudie . Tegelijkertijd zal af-

stemming worden gezocht tussen de doelstellingen voor de 

oeverpromenade en de hoogwaterbescherming en de bestaande 

subsidiemogelijkheden.  

Het integrale ontwerp is nu in voorbereiding. 

Doordat in november het project het predicaat 

“subsidiabel” heeft gekregen, is de basis ge-

legd om de eerste aanpassingen aan de Berkel 

uit te voeren. En zo zullen Berkel en de in het 

oog springende gebouwen in haar directe om-

geving Stadtlohn de komende tijd een nieuw 

gezicht geven. 

Voor meer informatie zie: www:stadtlohn.de  

Die Berkel in Stadtlohn: Leben mit dem Fluss  

Die Mühle am Fluss 

NieuwsQuelle 

De Berkel in Stadtlohn: leven met de rivier  

De Watermolen 

 

Neben der Umgestaltung der Uferpromenade ist das 

Finden einer neuen Nutzung für die so genannte 

„Berkelmühle“ die zweite Herausforderung des Stadt-

lohner Flussprojektes. 

Aktuell als Futtermühle gewerblich genutzt soll das Ge-

bäude mit seiner prägnanten Position zwischen Berkel 

und Innenstadt, Europaradweg und Hauptdurchgangs-

straße einer Schlüsselrolle im Stadtbild zugeführt wer-

den. 

Daher wurde zur Nutzung der Berkelmühle eine Mach-

barkeitstudie entwickelt. Sie sieht eine (Kleinkunst-)

Bühne am Fluss, Seminarräume, Büroräume, den Sitz 

des Stadtlohner Stadtmarketings, und Ausstel-

lungsflächen vor. Ziel ist die Fachkräftegewin-

nung zu fördern und das Interesse für handwerk-

liche Berufe bei Kindern und Jugendlichen zu 

wecken. Im Moment läuft die intensive Suche 

nach lokalen Trägern, Interessierten und Mitak-

teuren, was bereits auf großen Zuspruch stößt. 

Unter anderem wurden im Rahmen des soge-

nannten „Unternehmerfrühstücks Stadtlohn“ 

Stadtlohner Gewerbetreibenden die Berkelmühle 

vorgestellt. 

Die nächsten Schritte werden sein, die Machbarkeits-

studie voranzutreiben und umzusetzen. Gleichzeitig soll 

es eine konkrete Abstimmung des Entwurfes der Ufer-

promenade mit dem Hochwasserschutzkonzept und den 

Fördermöglichkeiten getroffen werden. Der Entwurf 

dafür wird momentan konkretisiert.  

Mit dem Erreichen der Förderfähigkeit im November 

2014 wurde der Grundstein für die ersten realistischen 

Umbauarbeiten an der Berkel gegeben. So soll der Ber-

kel und seinen direkt anliegenden prägnanten Gebäu-

den in Stadtlohn ein neues Gesicht verliehen werden. 

Weitere Informationen finden  

Sie auch unter: www.stadtlohn.de 



De jaarlijkse excursie van de Vrienden van de Berkel 

op zaterdag 25 oktober wordt dit jaar in Duitsland 

georganiseerd door bestuurslid Günther Südhoff. 

De vijftig duitse en nederlandse deelnmenrs ontmoe-

ten elkaar in Stadtlohn en beginnen met de bezichti-

ging van het complex van de hengelsportvereniging. 

Vervolgens gaat de tocht het naar het spoorwegmuse-

um. Even terug in de tijd van tussen 1902 tot 1988 

toen de spoorlijn nog in bedrijf was. Een van de weini-

ge spoorbruggen over de Berkel, die nog als monu-

ment bewaard is gebleven, is te bezichtigen achterop 

het bedrijfsterrein van de firma Kemper. De brug ligt 

zo  goed verstopt, dat zelf veel inwoners van Stadtlohn 

de brug nooit gezien hebben. Dan gaat het naar  naar 

de Stichting Haus Hall in Gescher. Een grote instel-

ling voor mensen met een beperking. De heer Hülsk-

emper geeft uitleg over de ontwikkeling en en de doel-

stellingen van Haus Hall. De integratie van de bewo-

ners van Haus Hall met de inwoners van de stad Ge-

scher zal nog een extra impuls krijgen door de bouw 

van een nieuwe brug over de Berkel. 

De volgende bestemming is de Reining molen aan de 

Berkel in Coesfeld. Daar leidt de ere voorzitter van de 

vereniging DJK Coesfeld, Clemens Lembeck, ons rond 

door de ruimtes in de molen en over het sportpark. De 

molen wordt gebruikt als kantoor van de sportvereni-

ging en is met drie medewerkers ondersteunend voor 

haar 5600 leden. In de ruimtes van de vereniging 

die voor het thema “bewegen“ zijn ingericht, wor-

den veel mogelijkheden aangeboden voor fitness, 

revalidatie en breedte sport. 

De reis wordt vervolgd naar Brauhaus Stephanus. 

Daar wordt de inwendige mens versterkt met lek-

ker bier uit eigen brouwerij, brezels en belegde 

broodjes, voordat het daarna verder gaat naar twee 

waterkracht installaties aan de Berkel. Hier de 

uitleg door de heer Kolve en de heer Hautmann, 

die 1,5 kilometer verderop een waterkracht centra-

le exploiteert. Beide centrales zijn rendabel. Met nog 

twee installaties op het grondgebied van Gescher, na-

melijk die van van Scholte Egberding en de molen van 

Alfers zijn hier op relatief korte afstand van elkaar 

vier locaties te vinden waar op milieuvriendelijke 

wijze energie wordt opgewekt.  

NieuwsQuelle  

Die diesjährige Berkelexcursion fand am 25. Oktober 

statt und wurde vom Vorstandsmitglied Günter Südhoff 

organisiert. 

Die 50  niederländischen und deutschen Teilnehmer 

trafen sich in Sadtlohn und begannen mit der Besichti-

gung der Anlagen des Angelsportvereins Stadtlohn. 

Dann ging es zum Eisenbahnmuseum in Stadtlohn. 

Dort fühlte man sich wieder in die Zeit von 1902 bis 

1988 zurückversetzt, als Eisenbahn betrieben wurde. 

Eine der wenigen Eisenbahnbrücken über die Berkel, 

die noch als Denkmal erhalten geblieben ist, konnte hin-

ter dem Betriebsgelände der Firma Kemper besichtigt 

werden. Die Brücke liegt so versteckt, dass sogar viele 

Stadtlohner diese Brücke noch nicht gesehen haben. 

Die Reise ging dann zur Stiftung Haus Hall in Gescher, 

eine große Einrichtung für behinderte Menschen. Herr 

Hülskemper von Haus Hall gab dann einen Überblick 

über deren Entwicklung und Aufgaben. Die Inklusion 

der Menschen von Haus Hall mit der Bevölkerung der 

Stadt Gescher werde noch durch den Bau einer Brücke 

über die Berkel weiter gestärkt. 

Das nächste Ziel war dann die Reining-Mühle an der 

Berkel in Coesfeld. Dort führte der Ehrenvorsitzende des 

Vereins DJK Coesfeld, Clemens Lembeck durch die 

Räumlichkeiten der Mühle und des Sportgeländes. Die 

Mühle wird als Geschäftsstelle des Sportvereins genutzt 

und ist für die 5.600 Mitglieder mit drei Mitarbeitern 

besetzt. In den vereinseigenen Räumen 

des „Mobile“ gibt es viele Angebote 

zum Gesundheits- Rehabilitations- 

und Breitensport. 

Dann ging es zum Brauhaus Stepha-

nus. Dort haben sich die Teilnehmer 

mit einem leckeren selbstgebrauten 

Bier, Brezel und belegten Brötchen 

gestärkt, bevor es dann weiter ging zu 

zwei Wasserkraftanlagen an der Ber-

kel. Herr Kolve erklärte die Anlage 

ebenso wie Herr Hautmann, der 1,5 Km flussabwärts 

auch eine Wasserkraftanlage betreibt. Beide Anlagen 

arbeiten profitabel. Mit weiteren zwei Anlagen Schulze 

Egberding und Alfers Mühle auf Gescheraner Gebiet 

gibt es somit vier Kraftwerke, die in einem relativ kur-

zen Abschnitt umweltfreundliche Energie erzeugen. 
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Berkelexcursion 2014 auf deutscher Seite  

Franz van Üühm 
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Am 4.Oktober wurde direkt hinter der      

Bahnstation Zutphen das Warenlager 

„Innovatiegilde Pakhuis Noorderhaven“ eröff-

net. Dieses Warenlager ist ein Treffpunkt für 

Unternehmer mit guten Ideen auf dem Gebiet 

von Nachhaltigkeit und Innovation. Das Ge-

bäude stand schon Jahre leer. Es ist ein monu-

mentales Gebäude und durfte nicht 

abgerissen werden, so wie es mit ande-

ren Gebäuden auf dem Gelände pas-

siert ist. 

Das Pakhuis Noorderhaven ist eine 

Initiative von 11 Unternehmern der 

Region. Diese Unternehmer haben die 

Innovatiegilde Pakhuis Noorderhaven 

errichtet. Diese Innovationsgilde möch-

te Initiativen anstiften, verbinden, or-

ganisieren, koordinieren und program-

mieren. So sorgt sie dafür, dass die 

Akteure nachhaltig strukturell zusam-

menarbeiten können, ausgehend von der Kraft der an-

wesenden Unternehmer und in Verbindung mit der Ge-

sellschaft. Die 11 Initiatoren/Anteilseigner vom 

Pakhuis Noorderhaven, darunter GMB BioEnergie, 

sind Eigentümer/Geschäftsführer von Betrieben und 

sind mit einem der Pfeiler der Initiative verbunden. 

Es klappt gut mit GMB BioEnergie. Auf verschiedenen 

Gebieten arbeiten wir an unserer Zukunft. An den 

Räumlichkeiten soll es nicht liegen. Das Gebiet, das wir 

mit Fort de Pol bekommen haben, bietet genügend Mög-

lichkeiten. Hier haben wir unsere Installation für das 

Entwässern von Schlamm optimiert und erweitert. Der 

zweite Teil von Fort de Pol wird in Kürze an uns über-

geben, sodass wir dann weiter an der Zukunft arbeiten 

können. Eine der Fragen, die uns momentan beschäf-

tigt, hat mit dem Absatz von Biogranulat zu tun, das 

Produkt, das nach der Entwässerung und Vergärung 

von Klärschlamm übrig bleibt. Biogranulat enthält 

nützliche Nährstoffe wie Phosphat, Stickstoff und Kali-

um. Diese Art von Nährstoffen kann in der Landwirt-

schaft recycelt werden. 

Op 4 oktober 2014 werd direct achter NS 

station Zutphen „Innovatiegilde Pakhuis 

Noorderhaven‟ geopend. Dit pakhuis is een 

ontmoetingsplek voor ondernemers met goe-

de ideeën op het gebied van duurzaamheid 

en innovatie. Het gebouw stond al jaren leeg. 

Het is een monumentaal pand, en mocht 

niet gesloopt worden zoals met de andere 

gebouwen op het terrein ge-

beurd is. 

Het Pakhuis Noorderhaven is 

een initiatief van 11 onderne-

mers uit de regio. Deze onder-

nemers hebben het Innovatie-

gilde Pakhuis Noorderhaven 

opgericht. Dit Innovatiegilde 

wil initiatieven uitlokken, 

verbinden, organiseren coör-

dineren en programmeren. Zo 

zorgt het ervoor dat de acto-

ren in duurzaamheid structu-

reel kunnen werken en samenwerken. Uitgaande van 

de kracht van de aanwezige ondernemers en in verbin-

ding met die samenleving. De 11 initiatiefnemers/

aandeelhouders van het Pakhuis Noorderhaven, waar-

onder GMB BioEnergie, zijn eigenaar/directeur van 

bedrijven en zijn verbonden aan een van de pijlers van 

het initiatief. 

Het gaat goed met GMB BioEnergie. Op verschillende 

vlakken werken we aan onze toekomst. Aan de ruimte 

zal het niet liggen. Het terrein dat we er met Fort de 

Pol bij hebben gekregen geeft voldoende mogelijkhe-

den. Hier hebben we onze installatie voor het ontwate-

ren van slib geoptimaliseerd en uitgebreid. Het tweede 

deel van Fort de Pol wordt binnenkort aan ons overge-

dragen, zodat we daar verder kunnen werken aan de 

toekomst. Een van de vraagstukken die ons momenteel 

bezighoudt, heeft te maken met de richting die we wil-

len geven aan de afzet van biogranulaat, het product 

dat overblijft na ontwatering en vergisting van zuive-

ringsslib. Biogranulaat bevat nuttige nutriënten zoals 

fosfaat, stikstof en kalium. Dit soort nutriënten kan 

gerecycled worden in de landbouw.   

 

GMB BioEnergie 

Gerrit-Jan van de Pol 

Biogranulaat 

NieuwsQuelle  


